
Acta Sessió ordinària del Ple de 9 de juny de 2014 
 

Quan són les 09:30 hores del dilluns 9 de juny de 2014, es reuneix al Saló 
d’Actes de la Casa Consistorial  per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria el ple de l’ajuntament sota la presidència del Batle, Sr. 
Mateu Ferrà Bestard i  hi assisteixen els següents regidors:, el Sr. Joan 
Peralta Palmer , el Sr. Javier Belenguer Marquez i la Sra. Aina Torres 
Capó, per part de Proposta per les Illes Balears, i el Sr. Gabriel-Joan Seguí 
Albertí per part d’Esquerra Republicana.  
 
El Sr. Pere Joan Salleras i la Sra. Margalida Barceló Vives per part del 
Partit Popular excusen la seva absència. 
 
Es troba present la Secretaria de la Corporació, la Sra. Catalina Eva 
Alemany Covas que dóna fe de l’acte. 
 
El President declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents 
assumptes dins l’ordre del dia:  

 
PRIMERA PART: PART RESOLUTÒRIA 
 
1.- Lectura y aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions plenàries 
anteriors celebrades els dies 28 d’abril i 27 de maig.  
 
S’aproven per unanimitat i sense cap esmena els esborranys de les actes 
de les sessions de dates 28 d’abril i 27 de maig de 2014, els esborranys de 
les quals havien estat tramesos juntament amb la convocatòria i l’ordre 
del dia d’aquest Ple.  
 
2.- Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Esquerra 
Republicana perquè l’ajuntament de Banyalbufar doni suport a la vaga 
de fam per l’Educació que està duent a terme Jaume Sastre, professor 
membre de l’Assemblea de Docents de les Illes Balears. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
president, i havent estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa, el ple de l’ajuntament, per unanimitat, 
  
ACORDA: 
 

Des del dia 8 de Maig de 2014 Jaume Sastre, professor de l’IES Llucmajor 
i membre de l’Assemblea de Docents de les Illes Balears està duent a 
terme una vaga de fam en defensa de l’educació i per demanar al 
president de les Illes Balears que segui a negociar amb l’objectiu de 



solucionar el conflicte educatiu en què estem immersos des de fa molts 
mesos a les Illes Balears. 
 
El lloc triat pel desenvolupament d’aquesta iniciativa ha estat Sa Casa 
Llarga situada a Can Gazà, una finca devora l’hospital de Son Espases. 
Sa Casa Llarga acull la Fundació de Can Gazà, coneguda per la lluita 
envers l’exclusió social de persones que presenten diferents tipus de 
necessitats importants tant econòmiques, com d’habitatge o 
higiènicosanitàries. 
 
Aquesta mesura de protesta tan valenta està pressa per tal de defensar 
l’educació i, en concret, per tal de reivindicar els 10 punts pels quals 
l’Assemblea de Docents de les Illes Balears iniciava una vaga indefinida 
el passat mes de setembre. Aquests punts són: 
 

1. Suspensió de tots els expedients sancionadors que s’iniciïn amb 
clara intenció repressiva prèviament i durant la vaga. 

2. Retirada del Decret del TIL. 
3. Retirada del projecte del decret de Convivència i de la Llei de 

Símbols. 
4. Beques de transport i de menjador efectives i convocades en el 

temps i la forma adient i dotació suficient i eficient perquè es 
pugui dur un bon pla de reutilització de llibres. 

5. Recuperació de les plantilles, del professorat d’Atenció a la 
Diversitat i de les ràtios anteriors a les retallades. 

6. Substitucions immediates de les baixes. 
7. Baixes 100% remunerades. 
8. Contractació d’interins durant els mesos de juliol i agost. 
9. Recuperació dels complements i reconeixement de nous sexennis 

des de l’1 de juny de 2012 i acompliment de l’acord salarial de 
2008 per l’escola concertada. 

10. Petició a la Conselleria d’Educació que insti al Govern a retirar la 
LOMQE. 

 
El coratge i la força de voluntat d’aquest grup de jubilats encapçalats 
per Jaume Bonet són un exemple per a tots nosaltres. 
 
En base a tot l’exposat, S’ACORDA PER UNANIMITAT: 
 
Primer.- Donar suport a la vaga de fam per l’educació “digna, de 
qualitat i en català” que està duent a terme Jaume Sastre a  Sa Casa 
Llarga de Palma des del dia 8 de maig de 2014. 
 



Segon.- Instar al President del Govern Balear, José Ramon Bauzá Díaz a 
negociar els deu punts abans esmentats amb els representants del món 
educatiu adients per tal d’acabar amb les tensions que es viuen tant 
dins el món educatiu com a la societat en general. 
 
Tercer.- Traslladar aquesta demanda al Govern de les Illes Balears i a tots 
els grups parlamentaris que formen part del Parlament de les Illes 
Balears. 
 
Abans de l’acord el Sr. Batle i la regidora Aina Torres Capó expliquen 
que voten a favor perquè estan d’acord amb l’objectiu perseguit per la 
vaga però no amb el medi escollit per protestar ja que consideren que 
no s’ha de posar mai en perill la vida d’una persona per molt justos que 
siguin els objectius a perseguir. 
 
El Sr. Gabriel Seguí no està d’acord amb aquesta valoració ja que 
considera que s’ha de respecta la decisió presa pel Sr. Jaume Sastre. 
 
3.- Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Esquerra 
Republicana perquè l’ajuntament de Banyalbufar es declari Municipi 
Verd com a mostra de suport a l’Assemblea de Docents de les Illes 
Balears. 
 

Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
president, i havent estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa, el ple de l’ajuntament, per unanimitat, acorda: 
 
L’Assemblea de docents ha proposat la declaració de municipi verd 
que inclou la següent taula reivindicativa: 
 

1. Suspensió de tots els expedients sancionadors que s’iniciïn amb 
clara intenció repressiva prèviament i durant la vaga. 

2. Retirada del Decret del TIL. 
3. Retirada del projecte del decret de Convivència i de la Llei de 

Símbols. 
4. Beques de transport i de menjador efectives i convocades en el 

temps i la forma adient i dotació suficient i eficient perquè es 
pugui dur un bon pla de reutilització de llibres. 

5. Recuperació de les plantilles, del professorat d’Atenció a la 
Diversitat i de les ràtios anteriors a les retallades. 

6. Substitucions immediates de les baixes. 
7. Baixes 100% remunerades. 
8. Contractació d’interins durant els mesos de juliol i agost. 



9. Recuperació dels complements i reconeixement de nous sexennis 
des de l’1 de juny de 2012 i acompliment de l’acord salarial de 
2008 per l’escola concertada. 

10. Petició a la Conselleria d’Educació que insti al Govern a retirar la 
LOMQE. 

 
A més porten temps suportant retallades en l’Educació Pública a causa 
de la crisi econòmica, que afecten la qualitat d’aquesta. En l’actualitat, 
per part del Govern de l’Estat Espanyol es fa referència constantment a 
la Constitució la qual en el seu desplegament jurídic recull sota l’empara 
del títol I a l’article 27: 
 

1. Tots tenen dret a l’educació. Es reconeix la llibertat 
d’ensenyament. 

2. L’educació tendirà al ple desenvolupament de la personalitat 
humana en el respecte als principis democràtics de convivència i 
als drets i llibertats fonamentals. 

3. Els poders públics garenteixen el dret que assisteix als pares 
perquè els seus fills rebin la formació religiosa i moral que estigui 
d’acord amb les seves conviccions. 

4. L’ensenyament bàsic és obligatori i gratuït. 
5. Els poders públics garanteixen el dret de tots a l’educació, 

mitjançant una programació general de l’ensenyament, amb 
participació efectiva de tots els sectors afectats i la creació de 
centres docents, dins del respecte als principis constitucionals. 

6. Es reconeix a les persones físiques i jurídiques la llibertat de creació 
de centres docents dins el respecte als principis constitucionals. 

7. Els professors, els pares i si escau els alumnes intervindran en el 
control i gestió de tots els centres sostinguts per l’Administració 
amb fons públics en els termes que la llei estableixi. 

8. Els poders públics inspeccionaran i homologaran el sistema 
educatiu per garantir el compliment de les lleis. 

9. Els poders públics ajudaran als centres docents que reuneixin els 
requisits que la llei estableixi. 

10. Es reconeix l’autonomia de les Universitats en els termes que la llei 
estableixi. 

Per tot plegat constaten que en no tenir en compte en moltes ocasions 
ni per part del Govern de l’Estat espanyol ni per part del Govern Balear 
als diferents sectors de la Comunitat Educativa, famílies, docents, 
estudiants, PAS, s’han unit creant plataformes i moviments en defensa 
de l’Educació Pública de Qualitat. 
 
Atès el que s’ha exposat i sabedors de les reduccions del seu pressupost. 
Sabedors també de l’acompliment de les seves responsabilitats amb 



l’Educació i que a més treballa per reduir dins les seves possibilitats 
l’impacte de les retallades del Departament d’Ensenyament sol�liciten a 
l’ajuntament que se sumi com a part que és de la Comunitat Educativa i 
Administració més propera i coneixedora de la ciutadania a la defensa 
del model públic d’Educació. 
 
Que acompanyi als moviments socials en les seves reivindicacions 
enfocades a aconseguir una Educació Pública i de Qualitat. 
 
Que es comprometi a reclamar a totes les administracions 
supramunicipals l’acompliment en matèria d’educació de les 
respectives lleis fonamentals com són la Constitució i l’Estatut 
d’Autonomia. 
 
Que es comprometi d’acord amb el nostre Estatut en la defensa d’una 
educació pública, laica, inclusiva i en català com a mitjà per formar a 
infants, joves i ciutadania en general en igualtat de condicions. 
 
Per tot això, S’ACORDA PER UNANIMITAT: 
 
Primer.- Sumar-se com a part que és de la Comunitat Educativa i 
Administració més propera i coneixedora de la ciutadania a la defensa 
del model públic d’Educació. 
 
Segon.- Acompanyar als moviments socials en les seves reivindicacions 
enfocades a aconseguir una Educació Pública i de Qualitat. 
 
Tercer.- Comprometer-se a reclamar a totes les administracions 
supramunicipals l’acompliment en matèria d’educació de les 
respectives lleis fonamentals com són la Constitució i l’Estatut 
d’Autonomia. 
 
Quart.- Comprometer-se d’acord amb el nostre Estatut en la defensa 
d’una educació pública, laica, inclusiva i en català com a mitjà per 
formar a infants, joves i ciutadania en general en igualtat de condicions. 
 
SEGONA PART.- CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 
 
4.- Donar compte dels acords adoptats per la Junta de Govern de data 
28 d’abril de 2014. 
 

Els reunits es donen per assabentats. 
 

5.- Donar compte dels Decrets de Batllia des del 2014/15 fins al 2014/23. 



 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
6.- Precs i preguntes. 
 
El Sr. Gabriel Joan Seguí pren la paraula per donar la enhorabona al 
Batle per les obres a la platja ja que considera que s’han portat a terme 
finalment gràcies a ell. 
 
El Sr. Batle explica que la xarxa que es posa ara en principi ha de durar 
més que la que hi havia perquè es d’un material més resistent. 
 
El Sr. Gabriel Joan Seguí informa que els veins del carrer d’es Penyal i Ca 
n’Agulla estan molestos pels cossiols que impedeixen aparcar perque els 
dificulta la pujada. 
 
El Sr. Batle contesta que es pitjor si hi aparca un cotxe, llavors encara 
molestaria més. 
 
El Sr. Batle explica també, en relació a la comunitat de regants que 
l’ajuntament està fent un llistat de despeses dutes a terme els darrers 
any i que corresponien a la comunitat de regants. 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 10:30 hores el Batle aixeca 
la sessió, de la que s’estén la present Acta i de la que jo com a 
Secretaria en dono fe amb el vist i plau del Sr. Batle. 
 
Banyalbufar, 9 de juny de 2014 
 
 
 
El Batle 
Mateu Ferrà Bestard 


